
PROTOKOŁ  Nr  XV/2012 

z przebiegu XV Sesji Rady Gminy Jaraczewo  

odbytej w dniu 29 marca 2012 r. o godz. 9.00 

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Jaraczewo 

 

 

 

W obradach uczestniczyli: 
 

− radni Rady Gminy Jaraczewo   - zg. z załączoną listą obecności 

− Wójt Gminy Jaraczewo    - Dariusz Strugała 

− Zastępca Wójta      - Stanisław Andrzejczak 

− Sekretarz Gminy      - Irena Masztalerz  

− Skarbnik Gminy      - Zofia Jankowska 

− Radca Prawny      - Marianna Frąckowiak 

− radny powiatu      - Teodor Grobelny 

− kierownicy referatów i jednostek organizacyjnych - zg. z załączoną listą obecności 

− sołtysi Gminy Jaraczewo    - zg. z załączoną listą obecności 

− Prezes Zarz. Gminnego Stowarzyszenia Sołtysów Woj. Wlkp. - Halina Czabańska 

− Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego  Komendy Powiatowej Policji w 

Jarocinie – komisarz Paweł Sobański 

− dziennikarz GAZETY JAROCIŃSKIEJ   - Piotr Ignasiak 

 

Porządek obrad: 
    

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z obrad  XIV Sesji Rady Gminy. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na  XIV  Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012 – 2018. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie zadań 
realizowanych z udziałem środków  pochodzących z budżetu Unii  Europejskiej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia środków finansowych stanowiących fundusz sołecki 

w budżecie gminy dotyczącym roku 2013.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu 

Gminy Jaraczewo oraz trybu postępowania w sprawie sposobu jej rozliczania. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zasad na jakich sołtysowi przysługuje dieta. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Jaraczewie przy ul. Jarocińskiej 10. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Zespołowi Szkół w Jaraczewie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Jaraczewie oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Jaraczewie.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jaraczewo. 

17. Informacje o pracy w organach pozagminnych.  

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

19. Wolne głosy.  

20. Wnioski podjęte na sesji. 

21. Zakończenie. 

 

 

 



1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 
 Zgodnie z art. 32 ust. 1 Statutu Gminy Jaraczewo obrady XV Sesji Rady Gminy Jaraczewo otworzył 

Przewodniczący Rady – Roman Skrzypczak. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych, co 

stanowi qworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.. 

Usprawiedliwił nieobecność na sesji radnej Ilony Smolarek ( przebywa na zwolnieniu lekarskim).  

Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady.  

 Przed przystąpieniem do punktu 2, na pytanie Przewodniczącego Rady czy są uwagi do 

proponowanego porządku obrad lub wnioski o zmianę porządku obrad – żadnych uwag nie zgłoszono.  

 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XIV Sesji Rady Gminy. 
 
 Przewodniczący Rady zwrócił się do Sekretarza Rady o wypowiedź do sporządzonego protokołu. 

Sekretarz  Rady – Barbara Pielucha poinformowała, że po zapoznaniu się z protokołem z przebiegu XIV 

Sesji Rady Gminy Jaraczewo odbytej w dniu 2 lutego 2012 r. nie wnosi uwag.  

Radni również nie wnieśli żadnych uwag do sporządzonego protokołu z obrad XIV Sesji Rady Gminy 

Jaraczewo. 

Za przyjęciem protokołu z przebiegu obrad XIV Sesji głosowało 14 radnych obecnych na sesji.  

 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XIV Sesji Rady Gminy. 
 
 Na prośbę Przewodniczącego Rady, sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XIV Sesji Rady 

Gminy Jaraczewo odbytej w dniu 2 lutego 2012 r.  złożył Zastępca Wójta – Stanisław Andrzejczak. 

Ponieważ do złożonego sprawozdania, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu nie zgłoszono 

żadnych uwag, Przewodniczący rady uznał sprawozdanie  za przyjęte.  

 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 

Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym składa Wójt Gminy Jaraczewo. W tym okresie 

wydanych zostało 8 zarządzeń. Radni zostali poinformowani, że po ogłoszeniu kolejnego konkursu na wolne 

stanowisko urzędnicze, w toku prac komisja konkursowa nie wyłoniła żadnego kandydata. Kandydaci nie 

spełniali wymaganych konkursem warunków.  

Wójt Gminy Jaraczewo pełnienie obowiązków Sekretarza Gminy Jaraczewo powierzył Pani Irenie 

Masztalerz. 

Kolejno zostają omówione poszczególne wydane zarządzenia. 

Wójt Gminy informuje o sprzedaży nieruchomości lokalowych. 

Wójt informuje zebranych o podpisaniu umowy o dofinansowanie realizacji zadania pn.: Modernizacja 

trybun sportowych przy kompleksie sportowo- rekreacyjnym w Jaraczewie- etap I.   

Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym zostało przyjęte bez uwag. 

Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Interpelację składa radny Edmund Kowalczyk. Dotyczy ona uznania obszaru gminy jako terenu 

dotkniętego klęską żywiołową w związku z niekorzystnymi warunkami pogodowymi, które miały 

wpływ na straty w uprawach rolnych, tj. wymarznięcie i wygnicie zbóż. 
Kolejne zapytanie radnego dotyczy dokonanej w okresie międzysesyjnym przez Komisję Budżetową, 
lustracji dróg gminnych, a konkretyzując – zapytanie dotyczy drogi w miejscowości Parzęczew- droga 

do Rudunku. Zdaniem radnego, droga ta jest jedną z najgorszych dróg na terenie gminy Jaraczewo. 

Radny Kowalczyk zwraca się również z prośbą o wytłumaczenie, dlaczego w okresie tzw. kryzysu, w 

Gminie Jaraczewo, urzędnikom wypłacono trzynaste pensje. Chce uzyskać odpowiedź czy jest to 

obowiązkowe czy nie. 

Radny informuje zebranych, iż uzyskał informacje o funkcjonującej na terenie Ziemi Jaraczewskiej 

firmie, która pomaga właścicielom gruntów przez które przechodzą różnego rodzaju media, tj. linie 

energetyczne, wodociągi itp., odzyskać odszkodowania. Pytanie dotyczy wodociągów, które przechodzą 



przez tereny prywatne i tego jak to będzie egzekwowane. 

Kolejne pytanie radnego dotyczy „energii wiatrowej”. Czy Wójt wie na jakim to jest etapie.  

Głos zabiera Wójt Gminy, prosząc o uściślenie, co poprzez wyrażenie „energia wiatrowa” rozumie radny 

Rady Gminy. 

Z kolejnym zapytaniem zwraca się radna Zofia Wiśniewska. Zapytanie dotyczy drogi w miejscowości 

Góra. 

W kolejnym etapie głos zabiera radny Roman Matuszak. Nawiązuje do pytania skierowanego przez 

radnego Edmunda Kowalczyka dotyczącego drogi w miejscowości Parzęczew na Rudunek. Informuje, 

że wskazana przez radnego droga wcale  nie jest najgorszą drogą w gminie Jaraczewo. Informuje 

zebranych, że w gorszym stanie jest droga w Parzęczewie od posesji sołtysa wsi Parzęczew w kierunku 

do przejazdu kolejowego (wniosek o wyrównanie drogi) 

Radny Roman Matuszak prosi przed głosowaniem o wyjaśnienie kwoty, 24.800,00 zł dla Gminy Jarocin 

na pokrycie kosztów utrzymania dzieci uczęszczających do przedszkoli na terenie Gmin Jarocin. 

Ile to jest dzieci jaka to jest dotacja w stosunku do dotacji na dzieci w naszej gminie. 

Kolejne pytanie dotyczy administrowania, bądź zarządzania kompleksem boisk w miejscowości 

Jaraczewo, jaki jest stan imprez sportowych w tym roku na nowym boisku przy ul. Kolejowej w 

Jaraczewie. Jak na chwile obecną wykorzystywane jest boisko treningowe „górne” przy ul. Kolejowej w 

Jaraczewie, z uwzględnieniem pomieszczenia socjalnego. 

Co dzieje się z pieniędzmi w związku z wycofaniem drużyny seniorów GKS, gdzie zostaną te środki 

finansowe, czy w GKS-ie, czy będą przeznaczone na coś innego. 

Z kolejnymi pytaniami radny  Roman Matuszak zwraca się do radnego powiatu Pana Teodora 

Grobelnego. Pytanie dotyczy wyremontowanej w roku ubiegłym drogi w kierunku do Bruczkowa 

(powierzchniowe utrwalenie). Jak droga ta była remontowana? Czy w zawiązku ze zmianą „władz” w 

Gminie Jarocin i zmianą prezesa PWiK- u będą jakieś zmiany dotyczące odbioru ścieków z terenu 

Gminy Jaraczewo.  

Kolejne pytanie zadaje Pani Barbara Pielucha. Pytanie dotyczy wykonanego w roku ubiegłym zadania 

inwestycyjnego pn.: „Dobudowa oświetlenia w Gminie Jaraczewo” w ramach którego na terenie 

miejscowości Wojciechowo również wykonane zostały prace polegające na dobudowie punktów 

świetlnych. Zdaniem radnej powstałe punkty świetlne na terenie tej miejscowości, nadal nie świecą. 
Za złożone pytania podziękował Przewodniczący Rady, jednocześnie informując, że odpowiedzi zostaną 
udzielone. 

Odnośnie uchwały o zmianie budżetu i pytania skierowanego przez radnego Romana Matuszaka, 

odpowiedź zostanie udzielona przed głosowaniem nad tą zmianą. 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 

 
Odpowiedzi na skierowane przez radnego Romana Matuszaka pytanie dotyczące kwoty dofinansowania 

dla Gminy Jarocin kosztów utrzymania dzieci uczęszczających do przedszkoli na terenie Gminy Jarocin, 

udziela dyrektor Gminnego Zespołu Szkół – Pan Jerzy Jakubowski. 

Zgodnie z obowiązującym prawem, jeżeli dzieci uczęszczają do innego przedszkola niż jego miejsce 

zamieszkania, to gmina gdzie ono mieszka, musi pokryć koszty pobytu dziecka na terenie gminy gdzie 

uczęszcza do przedszkola. Z terenu gminy Jaraczewo do Niepublicznego Przedszkola w Roszkowie 

uczęszczają dzieci z miejscowości Nosków i Brzostów. Jest to liczna 6 dzieci, a podana kwota, to kwota 

za cały rok 2011. Brak jest innych możliwości w tej sytuacji, bo to rodzic wybiera placówkę oświatową.  
Roman Matuszak zadaje pytanie czy jest to tzw. podstawowy wymiar uczęszczania, czy różnicę 8-9 

godzin również pokrywa Gmina Jaraczewo?  

Jerzy Jakubowski informuje, że jest to podstawowy wymiar godzinowy. 

Głos zabiera Wójt Gminy Jaraczewo. Informuje, że cały rok 2011 poświęcił na interpretację przepisów, 

jednak niestety prawo nie przewiduje nie możliwości uiszczania takich opłat. Brak jest podstaw 

prawnych. Informuje, że ta sytuacja się powtórzy.  

Kolejno przedstawiane są stanowiska Komisji nad projektem  uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na rok 2012.  

Opinie Komisji Rady dotyczące  projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie są pozytywne. 

Głosowanie nad projektem uchwały. Na pytanie Przewodniczącego Rady, kto jest za podjęciem 

powyższe uchwały  głosowało 14 radnych obecnych na sesji ( Uchwała Nr X II/89/2012). 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 



 

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej na lata 2012 – 2018. 

 
Kolejno przedstawiane są stanowiska Komisji nad  projektem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2012 – 2018. 

Opinie Komisji Rady dotyczące  projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej 

na lata 2012 – 2018 są pozytywne. 

Głosowanie nad projektem uchwały.  Na pytanie Przewodniczącego Rady, kto jest za podjęciem 

powyższe uchwały, głosowało 14 radnych obecnych na sesji ( Uchwała Nr XV/90/2012). 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie zadań 

realizowanych z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. 
 

Kolejno przedstawiane są stanowiska Komisji nad uchwałą w sprawie zaciągnięcia pożyczki na 

wyprzedzające finansowanie zadań realizowanych z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii 

Europejskiej. 

W imieniu Komisji Budżetu głos zabiera Przewodniczący Roman Matuszak. Informuje, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. Jednak w związku z tym projektem, prosi aby 

udzielić odpowiedzi na skierowane wcześniej zapytania, dotyczące funkcjonowania boisk i ich 

infrastruktury. 

Przewodniczący pozostałych Komisji opiniują projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie, nie wnosząc 

uwag i zapytań. 
Radny Matuszak zauważa, że na wspomniany kompleks boisk zostały przeznaczone już duże środki 

finansowe, przy czym na wskazanym obiekcie sportowym nic się nie działo w ubiegłym roku. Obawia 

się, że w roku bieżącym też tam nic nie będzie się działo. 

W tej sprawie głos zabiera dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Jaraczewie. Informuje, że boiska 

przeznaczone są do korzystania z nich przez ogół społeczeństwa. 

Zebrani dowiadują się, że boiska winny być otwarte do godzin wieczornych, aczkolwiek GOK nie jest w 

stanie zabezpieczyć opieki instruktorów. Podkreśla, że tam winna być zatrudniona osoba odpowiedzialna 

za ten kompleks. 

W okresie letnim – okres wakacyjny- boiska zostaną wykorzystane do rozgrywek, podczas przerwy 

wakacyjnej.  

Dyrektor informuje, że zarządcą boiska dolnego jest Gminny Ośrodek Kultury w Jaraczewie. To boisko 

jest w trakcie remontu.  

Głos zabiera radny Roman Matuszak. Dolne boisko jest niewykorzystywane. Za chwilę będzie to 

„pomnik”. Martwi się kto będzie grał na dolnym boisku. Głos w tej kwestii zabiera Jerzy Jakubowski. To 

boisko będzie boiskiem treningowym. Również obiekt ten będzie wykorzystywany przez trenujące 

młode orliki, te dzieci z tym boiskiem też muszą się zapoznać, żeby odpowiednio grać. 
Radny Matuszak pyta jakie imprezy w roku bieżącym na boisku przy ul. Kolejowej w Jaraczewie są 
planowane? 

Jakubowski informuje, że będzie kilkanaście rozgrywek, w których będzie brała udział widownia. 

Spokojnie tam mogą się odbywać turnieje strażackie. Takie turnieje nie niszczą murawy. 

Głos zabiera Tomasz Twardowski. Na nawierzchni tartanowej gra się trudniej (boisko górne), wszyscy 

wolą grać na orlikach. Od 3 lat Liga W gra z drużynami 6- cio osobowymi.  

Głos zabiera Wójt Gminy. Organizacje działają tak długo jak są ludzie i oni chcą działać. Odchodzono w 

naszej gminie od modelu „boisko w każdej wsi”.  

Podkreśla, że sentyment radnego Matuszaka do drużyny seniorów GKS rozumie. Jednak na chwilę 
obecną klub nie ma prezesa. Gminy nie było stać na utrzymanie tej drużyny ze względów 

organizacyjnych, nie finansowych. 

Informuje zebranych, że GKS opracował program współpracy szkolenia młodzieży w zakresie piłki 

nożnej. Wskazuje, że program ten od września winien ruszyć. Uaktywnia on nie tylko działaczy GKS, 

ale również nauczycieli  wychowania fizycznego  z terenu gminy. 

Winno zostać wypracowane wspólne stanowisko co do użytkowania boisk sportowych. Boisko gminne 

jest niezbędne dla dobra wychowania dzieci, ale również dla dobra ogółu mieszkańców. Stadion będzie 

wykorzystywany.  



Głosowanie nad projektem uchwały. 

  Na pytanie Przewodniczącego Rady, kto jest za podjęciem powyższe uchwały, na ustawowy stan 15 

radnych głosowało 14 radnych obecnych na sesji ( Uchwała Nr XV/91/2012). 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia środków finansowych stanowiących fundusz 
sołecki w budżecie gminy dotyczącym roku 2013. 

 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały był omawiany na posiedzeniach  

Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko w imieniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług  poinformował, że 

po szczegółowej analizie  i udzielonych wyjaśnieniach przez Skarbnika Gminy Komisja na posiedzeniu w 

dniu 26 marca 2012 r. przychyliła się do stanowiska Sołtysów i przedłożony projekt powyższej uchwały 

zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący  Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że Komisja na posiedzeniu w 

dniu 27 marca 2012 r., po udzielonych wyjaśnieniach  przedłożony projekt tej uchwały zaopiniowała 

jednogłośnie pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że po udzielonych wyjaśnieniach przez Skarbnika 

Gminy Komisja na posiedzeniu w dniu 23 marca 2012 r. nie wniosła uwag do przedłożonego projektu tej 

uchwały.  

 Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto z radnych jest za podjęciem powyższej uchwały głosowało 

14 radnych obecnych na sesji ( Uchwała Nr XV/92/2012). 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu 

Gminy Jaraczewo oraz trybu postępowania w sprawie  sposobu jej rozliczania. 
 
 Przewodniczący  Rady powiedział, że projekt powyższej uchwały był omawiany na posiedzeniach 

poszczególnych Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących Komisji o stanowisko w imieniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług poinformował, że 

stanowisko w tej sprawie członkowie Komisji podejmą indywidualnie w głosowaniu nad uchwałą, ponieważ 
nie uzyskano pełnej informacji na posiedzeniu Komisji. Zaznaczył jednak, że wyczerpującą informację o 

projekcie tej uchwały  członkowie Komisji otrzymali  przed sesją.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że przedłożony projekt tej 

uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji w dniu 27 marca 2012 r. i zaopiniowany jednogłośnie 

pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że na posiedzeniu w dniu 23 marca 2012 r. Komisja nie 

wniosła uwag do przedłożonego projektu powyższej uchwały.  

 Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto z radnych jest za podjęciem powyższej uchwały, 

głosowało 14 radnych obecnych na sesji (Uchwała Nr XV/93/2012 ). 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zasad na jakich sołtysowi przysługuje dieta. 
 
 Przewodniczący Rady powiedział, że projekt tej uchwały był również omawiany na posiedzeniach 

poszczególnych  Komisji Rady, i zwrócił się do przewodniczących Komisji o stanowisko w imieniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług poinformował, że 

projekt tej uchwały omówiła Skarbnik Gminy i kierownik referatu – Pani Olga Kaczmarek na posiedzeniu 

Komisji w dniu 26 marca 2012 r.  i po  szczegółowej analizie został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.  

Przewodniczący komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że projekt tej uchwały 

omówiła Skarbnik Gminy na posiedzeniu Komisji w dniu 27 marca 2012 r. i po szczegółowej analizie został 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt powyższej uchwały omówiła kierownik 

referatu – Pani Olga Kaczmarek  oraz Skarbnik Gminy na posiedzeniu Komisji w dniu 23 marca 2012 r.  

 Na  pytanie Przewodniczącego Rady- kto z radnych  jest za podjęciem  powyższej uchwały, 

głosowało  14 radnych  ( Uchwała Nr XV/94/2012). 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  



 

 Przewodniczący Rady ogłosił 15 min. przerwę w obradach.  

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Jaraczewie przy ul. Jarocińskiej 10. 
 
 Przewodniczący Rady  powiedział, że projekt powyższej uchwały był omawiany na posiedzeniach 

Komisji Rady, i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko w imieniu Komisji.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że po udzielonych 

wyjaśnieniach przez dyrektora Gminnego Zespołu Ekonomiczno Administracyjnego Szkół, Komisja na 

posiedzeniu w dniu 27 marca 2012 r. projekt tej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług poinformował, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 26 marca 2012 r., po udzielonych wyjaśnieniach przez dyrektora Gminnego 

Zespołu Ekonomiczno Administracyjnego Szkół projekt przedłożonej uchwały zaopiniowała jednogłośnie 

pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że przedłożony projekt tej uchwały został 

przeanalizowany na posiedzeniu Komisji w dniu 23 marca 2012 r.  

 Na pytanie  Przewodniczącego Rady- kto  z radnych jest za podjęciem powyższej uchwały, 

głosowało  14 radnych ( Uchwała Nr XV/95/2012).  

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Zespołowi Szkół w Jaraczewie. 
 
 Przewodniczący  Rady poinformował, że projekt tej uchwały również był omawiany na 

posiedzeniach  Komisji Rady, i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko w 

imieniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że projekt tej uchwały omówił 

dyrektor Gminnego Zespołu Ekonomiczno Administracyjnego Szkół na posiedzeniu Komisji w dniu 27 

marca 2012 r. i został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług poinformował, że 

projekt tej uchwały Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 26 marca 2012 r. i został zaopiniowany 

jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że przedłożony projekt tej uchwały został 

przeanalizowany na posiedzeniu Komisji w dniu 23 marca 2012r.  

 Na pytanie Przewodniczącego Rady- kto z radnych jest za podjęciem powyższej uchwały, głosowało 

14 radnych ( Uchwała Nr XV/96/2012). 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego w Jaraczewie oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

 
 Przewodniczący Rady powiedział, że projekt tej  uchwały też był omawiany na posiedzeniach  

Komisji Rady, i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko w imieniu Komisji.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że Komisja na posiedzeniu w 

dniu 27 marca 2012 r. , po udzielonych wyjaśnieniach przez kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej  projekt przedłożonej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług poinformował, że 

po udzielonych wyjaśnieniach przez kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Komisja na 

posiedzeniu w dniu 26 marca 2012 r. projekt tej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że przedłożony projekt powyższej uchwały Komisja 

przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 23 marca 2012 r. 

 Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto z radnych jest za podjęciem powyższej uchwały, 

głosowało 14 radnych (Uchwała Nr XV/97/2012). 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

  

 

 

 



15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w  statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Jaraczewie. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały był omawiany na posiedzeniach 

Komisji Rady, i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko w imieniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że na posiedzeniu w dniu 27 

marca 2012 r. Komisja nie wniosła uwag do przedłożonego projektu tej uchwały i został zaopiniowany 

jednogłośnie pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług poinformował, że 

na posiedzeniu w dniu 26 marca 2012 r. Komisja projekt tej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 23 marca 2012 r. nie 

wniosła uwag do przedłożonego projektu tej uchwały. 

 Na pytanie Przewodniczącego Rady- kto z radnych jest za podjęciem powyższej uchwały, głosowało  

14 radnych ( Uchwała Nr XV/98/2012). 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jaraczewo. 

 
 Przewodniczący Rady powiedział, że projekt tej uchwały również był omawiany na posiedzeniach 

Komisji Rady, i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko w imieniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług  poinformował, że 

projekt tej uchwały omówiła kierownik referatu – Pani Olga Kaczmarek i po udzielonych wyjaśnieniach 

został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący  Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że po udzielonych 

wyjaśnieniach przez podinspektora – Panią Katarzynę Borowczyk, komisja na posiedzeniu w dniu 27 marca 

2012 r. przedłożony projekt powyższej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt tej uchwały został poddany analizie na 

posiedzeniu komisji w dniu 23 marca 2012 r. 

 Na pytanie Przewodniczącego Rady- kto z radnych jest za podjęciem powyższej uchwały, głosowało 

14 radnych (Uchwała Nr XV/99/2012). 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

17. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 
 
 Nie złożono żadnej informacji.  

 
18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 
 Na pytanie skierowane przez radnego Edmunda Kowalczyka, a dotyczące klęski żywiołowej.  

Radny Matuszak, zauważa, że w obliczu klęski jaką została dotknięta Gmina Jaraczewo w obradach sesji 

winien uczestniczyć agronom. Ma on działać i być wśród rolników. 

Zastępca Wójta udziela odpowiedzi na skierowane pytanie. Gmina nie czekała z podjęciem działań ani na 

decyzję Wojewody, ani na Wielkopolską Izbę Rolniczą, ani na Powiatową Izbę Rolniczą. Gmina sama 

uruchomiła kurendy łącznie z drukami zgłoszeń szkód w uprawach ozimych. Na podstawie zebranych 

danych, szkody zostaną przekazane Wojewodzie.  

Agronom przesłał szacunki szkód, które wykonał na zlecenie władz zwierzchnich. Jednak ten szacunek był 

zbyt wczesny.  

Odnośnie zapytania dotyczącego odszkodowania za przejście mediów przez tereny prywatne, Zastępca 

Wójta informuje, że do siedziby urzędu nie zgłosiła się żadna firma. Podczas zebrań wiejskich (Gola) 

Zastępca pozyskał od mieszkańców informacje, że na tym terenie pojawiła się jakaś firma, która chciała 

pomóc mieszkańcom uzyskać odszkodowanie za przebieg linii energetycznej  

(wysokie napięcie) przez działki osób prywatnych.  

W kwestii trzynastych pensji, a dokładnie jej wypłat w okresie kryzysu, ustaw o pracownikach 

samorządowych mówi, że ta pensja należy się pracownikowi zgodnie z ustawą. 
W kwestii „wiatraków” w Noskowie zostało wszczęte postępowanie o wydanie decyzji środowiskowej o 

warunkach realizacji przedsięwzięcia pn. Budowa elektrowni wiatrowej w obrębie Noskowa.  

Wszystkie zainteresowane strony miały prawo zgłaszać uwagi dotyczące realizacji tej inwestycji. Ogłoszenie 



o niej podane było do publicznej wiadomości. W wyznaczonym terminie nikt uwag nie zgłosił. 

W sprawie lamp w Wojciechowie. Zastępca Wójta informuje, że interwencja radnej jest słuszna. Punkty 

oświetleniowe faktycznie nie działają. Była to nowa inwestycja i dopiero wiosną tego roku, po naszych 

interwencjach było zrobione urządzenie pomiarowe. Musimy jeszcze podpisać umowę z operatorem 

(Energia). 

W kwestii remontu drogi Nr 12 droga jest remontowana. Remont ten nie dotyczy jednak miejscowości Góra 

i Brzostów.  

Głos zabiera Wójt Gminy. Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych remonty robi odcinkami. Robione są 
najgorsze odcinki. Generalna Dyrekcja ma ograniczoną liczbę środków, dlatego odcinki we wskazanych 

wsiach zostały pominięte. Krajowa 12 docelowo ma być inaczej remontowana, w chwili obecnej naprawiane 

są ubytki nawierzchni. Docelowo ma to wyglądać tak, że droga ta będzie wyremontowana w standardzie 

takim jak w kierunku Borku Wlkp.  

Wójt wnioskuje również o usytuowanie przy tej drodze ścieżek rowerowych. Droga ta będzie w większym 

wymiarze modernizowana. Na chwilę obecną remont ten jest wykonywany tam gdzie go można zrobić 
najefektywniej i najtaniej. 

W kwestii PWiK- u i odprowadzania ścieków, Wójt informuje, że na chwilę obecną nie ma z kim rozmawiać. 
Gmina Jaraczewo ma chęć i wolę rozmawiania i negocjowania umowy. W dalszym aspekcie Gmina 

Jaraczewo przymierza się do budowy własnej oczyszczalni ścieków.  

Wójt Gminy w zakresie klęski informuje, że zgodnie z prawem, można wystąpić do Premiera RP z apelem o 

ogłoszenie na tych terenach stanu klęski żywiołowej. Zaproponował, żeby jednak wystąpić z apelem do 

Wojewody Wielkopolskiego o uznanie naszego obszaru za rejon dotknięty klęską żywiołową. Apel zostanie 

podpisany przez Przewodniczącego Rady i Wójta Gminy. Do propozycji Wójta uwag nie zgłoszono.  

 

19. Wolne głosy. 
 
Radna Teresa Boińska- przestawienie przystanku autobusowego w miejscowości Poręba (obok posesji 

Państwa Uciechowskich). Wniosek ( na piśmie) został umotywowany tym, że w pobliżu przystanku znajdują 
się ule i częstokroć pszczoły żądlą ludzi oczekujących na autobus. 

 

Radny Edmund Kowalczyk- składa podziękowania za uchwałę w sprawie udzielenia dotacji celowej 

spółkom wodnym. 

 

Radny Ignacy Stangret- czy w roku bieżącym planowane jest czyszczenie rowów do których odprowadzania 

jest woda przy ul. Golskiej. 

Czy jest możliwość usytuowania przejścia dla pieszych w okolicach sklepu Lewiatan przy ul. Kolejowej. 

 

Radna Zofia Wiśniewska  zwróciła się z prośbą o rozważenie ustawienia  na skrzyżowaniu w Górze ekranu 

zabezpieczającego  zabrudzenie budynku ( przy ul. Jarocińskiej ). 

 

Radna Barbara Pielucha- czy będą ulgi dla emerytów i rencistów korzystających z przejazdów środkami 

transportowymi Jarocińskich Linii Autobusowych. 

 

Sołtys wsi Rusko- utrzymanie czystości przy sklepach w miejscowości Rusku. Przy sklepie na ul. Szkolnej 

panuje bałagan i ustne „monity” nie dają rezultatów. 

 

W odniesieniu do zapytań radnego Stangreta  Zastępca Wójta odpowiedział, że w  podnoszonych sprawach 

wystąpimy z pismem do Starosty Jarocińskiego oraz do Zarządu Dróg Powiatowych.  

 

Natomiast w odniesieniu do zapytania radnej Barbary Pielucha Zastępca Wójta odpowiedział, że na chwilę 
obecną nie są przewidywane obniżki do emerytów  i rencistów na przejazd środkami transportu na 

uruchomionych liniach autobusowych. 

 

Głos zabiera kierownik referatu- Olga Kaczmarek. Składa informację o przeprowadzonych postępowaniach 

przetargowych w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Z pytaniem zwraca się Przewodniczący Rady. Pytanie dotyczy inspektorów nadzoru na rozstrzygniętych 

postępowaniach.  



Zastępca Wójta odpowiedział, że umowy z inspektorami nadzoru  są podpisywane przez rozpoczęciem 

danego zadania.  

 

Przewodniczący  Rady informuje, że 18 kwietnia 2012 roku o godz. 9.00 odbędzie się sesja absolutoryjna 

Rady Gminy Jaraczewo. Informuje również o obowiązku złożenia na jego ręce oświadczeń majątkowych do 

końca kwietnia 2012 r.  

 
20. Wnioski podjęte na sesji. 
 

W sprawie wniosku radnej Teresy Boińskiej- wniosek został przekazany Wójtowi Gminy i będzie 

rozpatrzony w okresie poświątecznym.  

 
 

21. Zakończenie. 

 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady podziękował zebranym za udział 

w tych obradach i o godz. 11.20 zakończył XV Sesję  Rady Gminy Jaraczewo. 

 

 

Jaraczewo, dnia 2 kwietnia 2012 r.  

 

 

Protokółował:        PRZEWODNICZĄCY RADY  

 

Elżbieta Wyremblewska            /-/ Roman Skrzypczak 

 

 

 

 

 
 

 
  


